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 Protokół Nr X/2011
                        z Sesji Rady Gminy Wilczyce

                                    z dnia 29 listopada 2011 r.

Sesja zwołana została  zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym / Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm./ 
Obrady  rozpoczęto o godz. 8:00 w budynku Urzędu Gminy w Wilczycach.
W sesji uczestniczyli: radni, sołtysi, goście zaproszeni  (listy obecności 
w  załączeniu do protokołu).
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Sałata, 
protokołowała przebieg obrad Pani Alicja Król – insp. ds. obsługi Rady Gminy.
Przewodniczący  otwierając  X Sesję  Rady  Gminy  powitał  radnych,  Wójta  Gminy 
Adama  Bodurę,  sołtysów,  gości  zaproszonych,  pracowników  Urzędu  Gminy, 
jednostek organizacyjnych oraz stwierdził, że obrady są prawomocne. 
W sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych.
Nieobecny  na  Sesji  Rady  Gminy  był  radny  Paweł  Dziuba  -  nieobecności  nie 
usprawiedliwiał. 
Listy obecności w załączeniu do niniejszego protokołu.   

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad:

 1)  Otwarcie Sesji i powitanie.
 2)  Stwierdzenie quorum.
 3)  Zatwierdzenie porządku obrad.
 4)  Informacja  Przewodniczącego Rady Gminy z działalności między sesjami.. 
 5)  Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami.
 6)  Opinia komisji o projektach uchwał na Sesję Rady Gminy. 
 7) Opinia komisji o projekcie budżetu Gminy Wilczyce na 2012 r. 
    
8) Podjęcie uchwał w sprawie :

a) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Wilczyce  na 2011 r., 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wilczyce na lata 2011-2016,
c) udzielenia pomocy finansowej w roku 2011,
d) ustalenia ceny żyta do podatku rolnego na 2012 r.,
e) ustalenia stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień w 

podatku od nieruchomości  na 2012 r.,  
f) określenia wzoru formularzy  informacji i deklaracji podatkowych,
g) ustalenia dziennych stawek opłaty targowej jej poboru i określenia inkasenta,
h) ustalenia  wysokości stawek podatku od środków transportowych  w 2012 roku  na 
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terenie Gminy Wilczyce,
i) przyjęcia Programu współpracy  Gminy Wilczyce z organizacjami pozarządowymi 

i podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o  
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  na 2012 r., 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia  Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Wilczycach i nadania Statutu. 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych  Gminy Wilczyce.  

9)   Interpelacje radnych.
10) Wolne wnioski i zapytania.
11)  Sprawy różne. 
12)  Zakończenie obrad.

Radny Aleksander Bidas zgłosił wniosek o w wycofanie z porządku obrad  pkt. 7 tj. 
-Opinii o komisji o projekcie budżetu Gminy Wilczyce na 2012 r. 

Przewodniczący  Rady  Gminy poddał  pod  głosowanie  zgłoszony  wniosek  przez 
radnego Bidasa  dotyczący wycofania z porządku obrad pkt. 7 . 
Za  wycofaniem z  porządku  obrad  pkt  7.  tj  –  opinii  komisji  o  projekcie  budżetu 
Gminy Wilczyce na 2012 r. głosowało  14 radnych. 

Poza tym radni nie wnieśli  uwag do przedstawionego porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych obecnych na sali. 
    
Ad. 4

W informacji Przewodniczącego  Rady Gminy z działalności między Sesjami 
Przewodniczący  poinformował, że każdego tygodnia co wtorek  pełnił dyżur 
w  Urzędzie Gminy. Uczestniczył w odbiorze  Remizy Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Radoszkach.

Ad. 5
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że pkt 5- sprawozdanie Wójta Gminy 
z działalności między Sesjami będzie przesunięty , ze względu na chwilową 
nieobecność Wójta Gminy.  

Ad.6 
Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji  punktu 6 porządku obrad  tj. 
przedstawienia  opinii o  projektach Uchwał  na Sesję Rady Gminy. Zwrócił się do 
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Przewodniczących  komisji o przedstawienie  protokołów z posiedzeń komisji.   

Protokół Nr 7/ 2011  z posiedzenia Komisji ochrony środowiska, oświaty, kultury, 
sportu, zdrowia, spraw socjalnych i porządku publicznego z dnia 22 listopada  2011 r. 
przedstawił  Przewodniczący komisji radny Aleksander Bidas ( protokół w załączeniu 
do niniejszego protokołu).

Protokół Nr 9 /2011   z posiedzenia komisji   gospodarki finansowej , rolnictwa, 
drogownictwa, promocji i rozwoju gospodarczego z dnia 25 listopada  2011 r. 
przedstawił  Przewodniczący komisji radny Adam Krakowiak( protokół w załączeniu 
do niniejszego protokołu).

Ad. 8
  
Radni podjęli następujące uchwały:

a) Uchwałę Nr X/47/2011 w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie Gminy 
Wilczyce  na 2011 r. - radni jednogłośnie przegłosowali. Za podjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych. 

b) Uchwałę Nr X / 48/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej  Gminy Wilczyce na lata 2011-2016-  radni jednogłośnie 
przegłosowali. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

c) Uchwałę Nr X/49/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej  w roku 
2011- radni jednogłośnie przegłosowali. Za podjęciem uchwały głosowało 
14 radnych.

d) W sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia ceny żyta do podatku rolnego  na 
2012 r. radny Adam Krakowiak  zgłosił wniosek o obniżenie ceny żyta do 

podatku rolnego do kwoty  44 zł. za 1g.

Radny Damian Łukawski   zgłosił wniosek o  pozostawienie  ceny żyta do 
podatku rolnego z ubiegłego roku tj. 34,10 zł za 1g.

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że cenę żyta do podatku rolnego ustala Prezes GUS 
jako średnią cenę skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów. Na 2012 r. 
jest  ustalona w wysokości 74,18 zł. Jest to cena maksymalna podana przez 
Prezesa GUS.
W przedstawionym projekcie uchwały cena żyta od kwoty podanej przez GUS 
jest  już obniżona do  kwoty 50 zł za 1 g. Komisja opiniując projekt uchwały 
wnioskuje   o obniżenie ceny żyta do kwoty 44 za za 1 g. od kwoty podanej przez 
GUS.   
Sytuacja w rolnictwie jest trudna, ale też należy uwzględnić sytuację Gminy.  
Obniżenie ceny żyta do podatku rolnego poniżej kwoty ustalonej przez GUS  
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powoduje obniżkę subwencji dla budżetu Gminy.    

Radny Adam Krakowiak powiedział, że kwota ustalona przez GUS  74,18 zł 
stanowi  kwotę 186 zł do 1 ha przeliczeniowego. Na posiedzeniach komisje 
szczegółowo przeanalizowały przedstawiony projekt uchwały.   W swej 
wypowiedzi nawiązał m.in. do remontu dróg  i   ubiegłorocznego  odśnieżania 
dróg na terenie Gminy , na co wydatkowane zostało dużo środków finansowych. 
Każda złotówka , która nie wpłynie do podatku rolnego, to o taką kwotę zostanie 
obniżona  subwencja dla budżetu Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony 
przez radnego Krakowiaka tj. obniżenie ceny żyta do podatku rolnego do 
kwoty 44 zł za 1g.   

Za -  głosowało  10 radnych , 4 radnych wstrzymało się od głosu.
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy  poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez radnego Damiana Łukawskiego o  pozostawienie ceny żyta do 
podatku rolnego z ubiegłego roku tj. 34,10 zł za 1g.

Za głosowało – 4 radnych, przeciw- 10 radnych.

Radni podjęli Uchwałę Nr X/50/ 2011 w sprawie ustalenia ceny żyta do podatku 
rolnego na 2012 rok.
Za podjęciem uchwały i ustaleniem ceny żyta do podatku rolnego na 2012 r. w 
wysokości 44 zł za 1g , głosowało  10 radnych, przeciw -3 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 

    
e) W sprawie projektu uchwały w sprawie  ustalenia stawek podatku od 

nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości na 
2012 rok, radna Bożena Kolasińska zapytała w sprawie stawki od budynków 
mieszkalnych. 

Na zadane pytanie odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, wyjaśniła, że 
w  projekcie uchwały   jest ustalona stawka w wysokości 0,20 zł. z 1 m2 od 
powierzchni użytkowej budynku  mieszkalnego. Stawka ustawowa wynosi 0,70 
zł. z 1 m2. W roku ubiegłym  obowiązywała stawka 0,10 zł. od powierzchni 
użytkowej budynku  mieszkalnego

Po wyjaśnieniu radni podjęli Uchwałę Nr X 51/2011 w sprawie ustalenia stawek 
podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia zwolnień w podatku od 
nieruchomości na 2012 rok. Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, 
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3 radnych wstrzymało się od głosu. 
f) Uchwałę Nr X / 52/2011 w sprawie określenia wzoru formularzy informacji         

i deklaracji podatkowych- radni jednogłośnie przegłosowali.                                 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. ,

g) Uchwałę Nr X/53/2011w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek 
opłaty targowej jej poboru  i określenia inkasenta-radni jednogłośnie 
przegłosowali. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

h) Uchwała Nr X/ 54/2011 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku  od 
środków transportowych  w 2012 roku na terenie Gminy Wilczyce. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 3 radnych wstrzymało się od 
głosu.  

i) Uchwałę Nr X/ 55/ 2011 w sprawie przyjęcia Programu współpracy  Gminy 
Wilczyce z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa 
w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2012 rok -radni jednogłośnie przegłosowali. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.  

j) Uchwałę Nr X/ 56/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia   
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wilczycach i nadania Statutu -radni 
jednogłośnie przegłosowali. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.   

k) Uchwałę Nr X/ 57/ 2011 zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wilczyce - radni jednogłośnie 
przegłosowali. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

 
Uchwalone uchwały w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji  punktu 5 porządku obrad 
tj. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między Sesjami.

W sprawozdaniu Wójta Gminy z działalności między Sesjami, Wójt Gminy 
poinformował, że w 2004 r. Agencja Własności Rolnej Skarbu Państwa podpisała 
umowę na wydzierżawienie budynku Gorzelni po dawnym PGR  z Firmą w 
Radomiu. Firma działała na naszym terenie. Gmina  nie interesowała się tym, nie 
miała na to wpływu, była to sprawa Agencji ponieważ z Agencją była zawarta 
umowa.  Firma zrobiła wiele nieprawidłowości . Trwają wyjaśnienia ,są wzywane 
osoby , które miały kontakt  z Firmą. W naszym przypadku dotyczy podatku, który 
był niewpłacany do Urzędu Gminy. 
Następnie Wójt Gminy podziękował Panu Piotrowi Furman za zajęcie  I  miejsca 
w woj. świętokrzyskim w konkursie Dzielnicowego Gminy.
Podziękował również sołtysowi z miejscowości Bugaj za  udział i zajęcie miejsca 
w Turnieju sołtysów w Wąchocku, a także Panu Szymonowi Żyła sołtysowi wsi 
Pielaszów za zajęcie I miejsca w wystawie  gołębi. 
Wójt Gminy poinformował, że dokonano odbioru po modernizacji remizy OSP 
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w Radoszkach.
Dodatkowo zostaną wykonane dwa odcinki dróg w Dobrocicach  w kierunku Pana 
Andury i Pana Korycińskiego. 
Wójt Gminy poinformował, że remizy OSP nie mogą być ogrzewane za pomocą 
grzejników elektrycznych, wiąże się to z  dużymi kosztami za zapłatę  energii 
elektrycznej . 
4 grudnia br. w budynku Centrum Kultury w Wilczycach odbędzie się Walne 
zebranie Stowarzyszenia Huragan. Wójt Gminy przekazał, że zostało zniszczone 
część ogrodzenia stadionu sportowego w Wilczycach. Ogrodzenie było 
ubezpieczone. 
9 grudnia  br. w budynku Centrum Kultury w Wilczycach odbędzie się  spotkanie 
z bibliotekarzami z powiatu sandomierskiego. W spotkaniu uczestniczył będzie 
przedstawiciel  Biblioteki Wojewódzkiej z Kielc.   
15 grudnia również w budynku Centrum Kultury w Wilczycach odbędzie się 
przegląd  kolęd i pastorałek  oraz kiermasz dekoracji świątecznych. 
Następnie Wójt Gminy poinformował, że będzie organizowany  konkurs na 
najpiękniejszą dekorację świąteczną. Zwrócił się do sołtysów, radnych , 
przewodniczących rad sołeckich do zgłaszania chętnych do wzięcia udziału 
w konkursie.  
Od 9 stycznia br. Biblioteka  będzie czynna od godz. 10:00 do 20:00.W Bibliotece 
odbywają się różne zajęcia m. innymi zajęcia plastyczne, trwa  nauka  gry na 
instrumentach muzycznych. Prowadzone są rozmowy dotyczące nauki tańca. 
Bliższych informacji w tej sprawie  można uzyskać u Kierownik Biblioteki P. 
Rutkowkiej . 
Wójt Gminy zwrócił się do sołtysów, radnych o zwrócenie uwagi na oświetlenie 
uliczne , świeci się ono różnie, w razie występujących nieprawidłowości 
należy  informować  Pogotowie Energetyczne.
Następnie Wójt Gminy zwrócił się do sołtysów, przedstawicieli rad sołeckich 
o zwrócenie uwagi na utrzymanie porządków na przystankach jak i w  budynkach 
remiz i świetlic wiejskich.  
Wójt Gminy przekazał, że będziemy jedyną Gminą w województwie 
świętokrzyskim , gdzie  każda świetlica w budynku remizy będzie wyposażona 
w sprzęt komputerowy. 
W przyszłości będą też modernizowane budynki świetlic wiejskich 
w miejscowościach Zagrody,Bugaj, Bożęcin i Dobrocice. 

Ad.9
W interpelacjach radnych radni nie zabrali głosu.

Ad.10 
Radni nie zgłosili wniosków i zapytań.
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Ad. 11
W sprawach różnych głos zabrali : 
Radny Aleksander Bidas  zwrócił się do Komendanta Posterunku Policji 
i Dzielnicowego Gminy, powiedział , że w m-cu  październiku  zgłaszał telefonicznie 
zaoranie części odcinka drogi dojazdowej do pól w miejscowości Łukawa, do tej pory 
nie podjęto działań w tym kierunku.

Na zadane pytanie Kierownik Posterunku Policji w Dwikozach udzielił odpowiedzi , 
poinformował, że w przedstawionej przez radnego sprawie nie był poinformowany , 
sprawdzi i  udzieli  odpowiedzi. 

Radny powiatowy Ryszard Ciźla  zabrał głos w sprawie ceny żyta  do podatku 
rolnego ustalonej przez GUS. Poinformował, że cena żyta  do podatku rolnego  w 
wysokości 74,18 zł za 1g ustalana jest  na podstawie cen żyta z  pierwszych trzech 
kwartałów. Badania przeprowadzone przez GUS wykazały, że cena żyta przekracza 
cenę pszenicy. 
Poinformował, że na terenie woj. świętokrzyskiego najniższa stawka 
w przedstawionym projekcie uchwały wynosiła 23,00 zł, a najwyższa 64 zł. 
W większości przesłane projekty uchwał przez ŚIR zaopiniowane były pozytywnie.
Cena żyta ustalona przez Radę Gminy Wilczyce  wynosi 44,00 zł za 1 g i jest to 
średnia cena  żyta  uchwalona do podatku rolnego  w woj. świętokrzyskim.  
Następnie poinformował o zmianach w opłacaniu składek z gospodarstw rolnych 
przez rolników.  

Radny Aleksander Bidas  zwrócił się z zapytaniem do radnego powiatowego 
zapytał, czy Izby Rolnicze prowadzą działania w sprawie zwrotu akcyzy dotyczy cen 
oleju napędowego, ceny te są  wyższe i  ulegają zmianie.   

Na zadane pytanie odpowiedzi udzielił radny powiatowy Ryszard Ciźla, 
poinformował,  że przez Izby Rolnicze są  podjęte działania i nadal trwają negocjacje 
w tym temacie. 

Sołtys  Michał Rosowski – zapytał, co będzie z  gospodarstwami rolnymi  do 6 ha, 
jeśli nie będą opłacać składek.  
 
Radny powiatowy  Ryszard Ciźla udzielił odpowiedzi, poinformował, że do dnia 
15 lutego muszą być uchwalone zasady płacenia składki zdrowotnej, której do tej 
pory rolnicy nie płacili. Będzie ona uchwalona  i płacone w zależności od osiąganego 
dochodu przez rolnika. Składka zdrowotna nie ma nic wspólnego ze składką   KRUS. 
 
Radny Damian Łukawski -  zwrócił się do Wójta Gminy w sprawie ogrzewania 
remizy strażackiej, dotyczy zamontowania ogrzewania elektrycznego przez okres 
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ferii zimowych.

Na zadane pytanie odpowiedzi udzielił Wójt Gminy,  poinformował, że  świetlica nie 
może być ogrzewana za pomocą grzejników elektrycznych, wiąże się to z dużym 
wydatkowaniem środków finansowych za zużytą energię elektryczną. Podał do 
przykładu zużycie energii elektrycznej w budynku remizy OSP w Radoszkach, w 
której świetlica ogrzewana była za pomocą grzejnika elektrycznego. 
Zobowiązano Zarząd OSP w Wysiadłowie do wykonania w budynku remizy instalacji 
kominowej i  podłączenie pieca na paliwo stałe.  Piec jest przekazany do 
Stowarzyszenia, należy porozumieć się ze Stowarzyszeniem  i przenieś do budynku 
remizy.   
Następnie Wójt Gminy zwrócił się z zapytaniem do radnego w sprawie drogi 
powiatowej, jej odwodnienia,  na dzień dzisiejszy  nie podjęto  żadnych działań w tej 
sprawie.
 
W sprawie drogi powiatowej radny Damian Łukawski powiedział, że w tej sprawie 
były poczynione działania, były wystosowane pisma  do Zarządu Dróg Powiatowych, 
Na dzień dzisiejszy przez Zarząd Dróg Powiatowych nie podjęto żadnych działań 
w tym temacie. Rozmowy z P. Szczepańskim nie dały  skutków.

Radny powiatowy – Ryszard Ciźla powiedział, że Dyrektor Martyniak  poszukuje 
geodety do wytyczenia pasa drogowego. Inwestycja ta  wykonana była na podstawie 
starej dokumentacji taka jaka była. Najlepiej sprawę tą rozwiązałyby porozumienia 
sąsiedzkie.

Wójt Gminy poinformował, że są sygnały do Wójta  w sprawie  wprowadzania 
radnych w błąd  odnośnie Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy Wilczyce. To nie jest tak, procedura sporządzania planu trwała  długo i była 
możliwość składania uwag  co do jego uchwalenia. Wnioski o zmianę przeznaczenia 
działek  w planie można było składać w latach 2004-2005.Wnioski takie mógł 
składać tylko właściciel gruntów.

Radny Adam Krakowiak -zwrócił się z zapytaniem do radnego powiatowego 
w sprawie  oznakowania dróg powiatowych,ponieważ są sygnały do komisji 
finansowej , że Gmina mogłaby przeznaczyć do powiatu środki finansowe na ten cel. 

Wójt Gminy – poinformował, że Dyrektor Martyniak nie występował na  piśmie do 
Wójta  o przeznaczeniu środków finansowych  na ten cel. Utrzymanie dróg 
powiatowych należy do ZDP. Zaś wspólne inwestycje  należą do zadań wspólnych, 
jeśli będzie wspólna inwestycja będziemy się nad tym zastanawiać.  
Wójt Gminy zwrócił się do radnego powiatowego o przekazanie informacji 
Dyrektorowi ZDP w sprawie  mostu  w miejscowości Dacharzów, został  dwukrotnie 
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uszkodzony, należałoby podjąć działania w celu jego naprawy.  

Radny powiatowy Ryszard Ciźla poinformował, że bieżące utrzymanie dróg 
powiatowych leży w gestii samorządu powiatu. 
Problem polega na tym, że są Gminy, które przeznaczają środki finansowe na 
inwestycje na drogach powiatowych. Gmina, która partycypuje środki finansowe, 
prace wykonane na drogach  są w pierwszej kolejności. Nadmienił, że na 
posiedzeniach komisji omawiane są  sprawy dotyczące utrzymania dróg 
powiatowych. 

Wójt Gminy przekazał informację, że jest awaria wody na hydroforni 
w miejscowości  Gałkowice-Ocin i Łukawa Kościelna, mogą wystąpić braki 
w dostarczaniu wody. W tej sprawie mieszkańcy będą  poinformowani. 

Ad.12
 
W związku z wyczerpaniem tematyki obrad o godz. 9:55 Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął obrady X Sesji Rady Gminy. 
     

 Protokołowała :   Alicja Król                                          
                                                            


	Ad. 4
	Ad.12
	 
	                                                            


